
Referat til mødet i  
Udviklingsrådet  
Onsdag, d. 26. april 2023, kl. 20 i Forsamlingshuset 
 

1. Velkomst og valg af ordstyrer 
Mikael er ordstyrer. 

 
2. Anlægsønsker budget 2023/ 2024 Faaborg-Midtfyn Kommune 

Deadline er 5. maj. 
 
2-1-vej-projektet er en del af vores udviklingsplan/ landsbyanalyse. Det kunne være et anlægsprojekt, vi 
kunne sende ind. Inklusiv forskønnelse på vejene, både i byen, men også ved indgangen til byerne. Flytte 
byskiltene. Flisebelagt fortov. Mikael skriver og går i dialog med kommunen herom.  
 
Et uheld igen på toppen af Radbyvej – krydset mellem Radbyvej og Stenbækvej – Ryhøj. Der sker tit uheld -
det bør der gøres noget ved, inden det går rigtig galt. Det sker jævnligt, og 2 gange over det seneste år. Der 
skrives et brev til kommunen herom – til teknisk forvaltning. Fuldt stop - skilt. Måske politikker cc på. 
Mikael.  
 
Noget til de unge (Udviklingsplan). Der kunne overvejes noget med bygninger til anlægsbudgettet. Måske 
Mosegården? De unge skal være en del af det. Det kunne være et LAG/Søm projekt.  
 
Gør sportspladsen brugbar igen. Det er ikke kun for de voksne, men også for børnene. Friskolen har, 
sammen med Grundejerforeningen og Idrætsforeningen, forpligtelsen til at sørge for, at der er en brugbar 
sportsplads. Man kunne søge tilskud til det - måske fra en anden pulje. Grundejerforening, Skolen og 
Idrætsforening sætter sig sammen og laver et projekt ud af det. Skolen har allerede planlagt et udvalg for 
skolens udearealer.  
 
Vi skal tænke os godt om i forhold til, hvad vi vil have og om, hvordan det skal driftes. Hvis vi skal drifte det, 
skal vi også være klare til at gøre det. – Det gælder særligt i forhold til borgerbudgetønsker. 
 

3. Springvand 
Springvandet skal i vandet igen, og skal køre i tidsrummet kl. 6 til kl. 23, lyset tænder, når det bliver mørkt 
og slukker kl. 23. Der er kommet ny dyse på – tilbagemelding til Bent Welander, hvis der er noget, som 
ønskes taget op. 
 

4. Fællessekretariat 
Vi skal have samtykke om brug af private mailadresser. Marion sender noget om samtykke ud, som alle 
bliver bedt om at tage stilling til. 
 
Der er ikke noget til hinder for, at én person kan være kasserer for flere foreninger.  
Der findes også et program, der hjælper med at gør det nemmere for foreninger. Hvis man er medlem af 
Rise Sparkasse, er det gratis. Selskabet hedder Unioo – hvis man ikke er medlem koster det omkring 7 kr. 
pr. medlem.  
 
Der arbejdes videre med tankegangen og Unioo inviteres til at holde et oplæg om det. Slut august/ start 
september. Mikael kontakter og får en aftale.  

 



5. Aktuelle projekter 
a. Byfest: 24. juni – dagen efter skt. Hans. Der skal slås telte op torsdag (telte kommer fra 

Jordløse). Der kommer live-musik. Der bliver helstegt pattegris. Det bliver lidt dyrere end 
sidste år. Kagekonkurrence, hvor man kan vinde præmie. Der er lege om formiddagen – 
høvdingebold med mulighed for at købe pølser. Måske også Årets Haastrupper – det skal 
de sidste 3 Årets Haastrupper stå for.  

b. Stisamarbejde Jordløse – Jordløse har henvendt sig til udviklingsrådet. Jordløse har søgt 
nogle midler. Der er nogle grunde fra Verninge savværk er til salg og Jordløse vil måske 
gerne købe det, og skabe et sammenhængende stykke natur fra Jordløse bakker hen mod 
Haastrup Bjerge. Haastrup har sagt ja til et samarbejde, men der er ikke noget konkret 
endnu. Det er i idéfasen. Mikael er med. Det passer i Biodiversitetsdelen af 
Udviklingsplanen.  

c. Grundlovsmøde – vi holder grundlovsmøde på dronningeudsigten. Niels-Peter er tovholder.  
d. Energifællesskaber – Samarbejdet mellem 5 landsbyer er kommet i gang. Indsamler data – 

hvilke muligheder har vi. Det er vigtigt, at så mange som muligt udfylder skemaet.  
Varmesamarbejde: Kommunen informerede på møde om, at fjernvarme ikke kunne betale 
sig. Men der kunne være mulighed for undersøge termonet. Der kan måske også være 
andre muligheder. 

e. Bjerghammer – der kommer et svar på fredag.  
 

6. Nyt fra Fynsland 
Fynsland er en paraply for lokalrådene. Mikael kommer til at arbejde med en øget dialog med lokalrådene 
og håber at få en bedre kontakt. Så man sikrer, at Fynsland repræsenterer baglandet godt nok i mødet med 
politikerne.  
 

7. Andet nyt fra foreninger/ evt. 
Hjertestarterforening regner med at starte kursus op efter sommerferien for at få flere hjerteløber.  
 
Foreningen Mosegården er ved at fælde på plads. Der er ikke noget konkret viden endnu. Der forventes at 
være stiftende generalforsamling i den nærmeste fremtid.  
 
Støtteforeningen: 14. maj Haastrup Marché. 
 
Forsamlingshus: Stadig ikke nogen ny vært.  
 
Lys på kirken: Denne vinter var det slukket pga. el-priserne. Mary tager det med til næste 
menighedsrådsmøde. 
 
Indvielse af Gunnars plads om ca. 1 måned.  
 
Åbent punkt om lokalplan kommer med på mødet efter stormøde: lokalplan skal være et punkt på én af de 
næste udviklingsrådsmøder, hvor der skal snakkes om, hvad en lokalplan har af betydning for Haastrup – 
både fordele og ulemper. Efterfølgende skal dette drøftes på et stormøde, hvor kommunen inviteres med 
også. Niels-Peter inviterer plan-myndigheden fra kommunen med til at fortælle om det. Så drøfter vi det 
selv på det efterfølgende møde.  

 
8. Næste møde 

 
Fredag d. 25. august kl. 18 stormøde gerne sammen med en fællesspisning. (afhængig af vært). 


